
از بدو ورود به ايران خودرو، همزمان با تلاش براي 
خودروساز شدن، تصميم گرفته ايم شفاف عمل 
كنيم و چيزي براي پنهان كردن نداشته باشيم. 
 به گ��زارش ايكوپرس، مهندس هاش��م يكه زارع 
در مجمع عمومي س��الانه ايران خودرو خطاب به 
سهامداران اين ش��ركت ضمن بيان سخنان فوق 
اف��زود: از همه س��هامداران به خاط��ر صبوري و 
وفاداري تشكر مي كنم، چراكه حفاظت از منافع 
آنها وظيف��ه، مأموريت و رويكرد اصلي ماس��ت و 
آينده اي بس��يار روشن را ترس��يم خواهيم كرد. 
مهندس يكه زارع با بيان اينكه قيمت فعلي زيبنده 
س��هام ايران خودرو نيس��ت، اظهار ك��رد: پس از 
مجمع امروز و در نخس��تين روز بازگشايي نماد، 
شركت س��مند با نگاه و رويكردي كاملًا متفاوت 
عمل خواهد كرد تا ايران خودرو به عنوان ليدر بازار 
سرمايه، جايگاه مناسبي داشته باشد. وي افزود: 
تجديد ارزيابي فرصت بس��يار خوب��ي براي همه 
شركت هاست، اما هر حركتي انجام مي شود بايد 
به گونه اي باشد كه منافع همه ذي نفعان داخلي و 
بيروني شركت در نظر گرفته شود. وي ادامه داد: به 
تجديد ارزيابي اعتقاد داريم و به دنبال اين هستيم 

كه از همه فرصت ها استفاده كنيم. 
    واگذاري 28شركت زيرمجموعه

مديرعامل گ��روه صنعتي ايران خ��ودرو به زيان 
انباشته اين شركت نيز اشاره كرد و گفت: متأسفانه 
زيان انباشته حاصل برخي اتفاقات گذشته است، 
اما با تم��ام ت��وان و جديت در حال ت��لاش براي 
كاهش اين عدد هس��تيم. در اين راس��تا براي به 
صفر رس��اندن اين زي��ان از هر اب��زار مديريتي و 
مالي اس��تفاده خواهيم كرد. وي افزود: واگذاري 
28شركت زيرمجموعه ايران خودرو را در سال 95 
در دس��تور كار قرار داده ايم و براي تعدادي از آنها 
نيز مش��ترياني اعلام آمادگي كرده اند. همچنين 
سال 93 نزديك به هزار ميليارد و در سال 94 نيز 
بيش از 300ميليارد كاهش هزين��ه را مديريت 
كرده ايم كه اگر اي��ن اقدامات نب��ود، امروز زيان 
بسيار بيشتري را شاهد بوديم. وي به ذكر مثالي 
در خصوص حل مش��كلات بزرگ باق��ي مانده از 
س��ال هاي قبل پرداخت و گفت: در ش��روع كار 

تيم مديريتي جديد، شركت ليزينگ خودرو كار 
ايران خودرو 1400ميليارد تومان به بانك پارسيان 
بدهي داشت كه اين بدهي فشار مالي فراواني به 
گروه وارد مي ك��رد. يكه زارع گفت: در جلس��ه با 
هيئت مديره بانك پارس��يان ابتدا 300ميليارد 
تخفيف لحاظ كرديم و در ادامه با فروش املاك و 
مستغلات ليزينگ خودرو كار هزارو 100 ميليارد 
باقي مانده را تسويه كرديم و بدهي اين شركت به 

حدود 300ميليارد تومان رسيد. 
   بهار فروش ايران خودرو

مديرعامل گروه صنعتي ايران خودرو با اش��اره به 
رفع اشكالات موجود گفت: سال 93 ايران خودرو 
در ح��وزه توليد عملكرد خوبي داش��ت و بيش از 
600هزار دس��تگاه خودرو توليد ك��رد. در چهار 
ماهه نخست سال 95 توليد در مقايسه با سال 93 
حدود 7 درصد رشد داش��ته و فروش نيز در بهار 
امسال نسبت به سه ماهه نخست سال پيش حدود 
40درصد افزايش داشته است. مهندس يكه زارع 
با بيان اينكه در سال 95 سه اتفاق خوب را شاهد 
خواهيم بود، افزود: همراه با عرضه دناي جديد در 
س��ال 95، خودروي 207 هاچ بك با تكيه بر توان 
مهندسان و متخصصان ايران خودرو، داخلي سازي 

شده و بدون اتكا به پژو از ش��هريور به بازار عرضه 
خواهد شد. همچنين مدل صندوقدار اين محصول 
با گيربكس اتوماتيك با قيمت زي��ر 50 ميليون 

تومان اسفند امسال روانه بازار خواهد شد. 
   رونمايي از ايران خودروي پسابرجام

مديرعامل گروه صنعتي ايران خودرو در ادامه با 
بيان اينكه مذاكره با هيچ يك از شركاي خارجي 
كه قبلًا اعلام شده، متوقف نش��ده است، افزود: 
اولين شركتي هس��تيم كه در پسابرجام قرارداد 
همكاري مشترك با ش��ريك خارجي خود امضا 
كرديم و نخستين س��رمايه گذاري و سهامداري 
مستقيم يك خودروساز مطرح خارجي در صنعت 
خودروي ايران را با واريز س��هم پژو در ش��ركت 
ايكاپ محقق كرده ايم. مهن��دس يكه زارع ادامه 
داد: پ��ژو 2008 ب��ه عنوان نخس��تين محصول 
مشترك همكاري هاي جديد ايران خودرو و پژو تا 
پايان امسال روانه بازار خواهد شد و آماده هستيم 
تا توليد محصولات مشترك با پژو را تا 200هزار 

دستگاه افزايش دهيم. 
    سياز، بالرو و ويتاراي جديد هم مي آيند

مديرعامل ايران خ��ودرو در ادامه از مرحله جديد 
همكاري اين شركت با سوزوكي ژاپن سخن گفت 

و افزود: با اين ش��ركت مذاكره هاي بسيار خوبي 
داش��ته ايم و علاوه بر ويتاراي جديد، دو محصول 
جديد »سياز«و »بالرو« را نيز به صورت مشترك 

توليد و به بازار عرضه خواهيم كرد. 
   ايجاد 2 شركت مشترك با بنز

مهندس يكه زارع جزئيات بيش��تري از همكاري 
ايران خودرو با بنز را نيز تشريح كرد و افزود: قرارداد 
همكاري ايران خودرو و بنز نيز تقريباً نهايي شده 
و تا دو ماه آينده به امضا خواهد رسيد. وي گفت: 
براساس اين قرارداد دو شركت مشترك در زمينه 
»توليد« و »فروش و خدمات پس از فروش« با بنز 
ايجاد خواهد شد كه در شركت توليدي 51درصد 
ايران خودرو و 49درصد بنز سهم خواهد داشت و 
اين ميزان سهم در شركت فروش و خدمات پس از 

فروش بالعكس خواهد بود. 
   ايران خودرو؛ شريك تجاري داتسون

يكه زارع افزود: مذاكره با شركت داتسون ژاپن نيز 
از مدتي قبل آغاز شده و براساس آن ايران خودرو 
شريك تجاري اين شركت ژاپني در ايران خواهد 
بود. وي افزود: هم��كاري با داتس��ون در مرحله 
مذاكره است تا به انعقاد قرارداد منجر شود، البته 
بايد در نظر داش��ت كه مذاكراتي از اين دس��ت، 

معمولاً بين يك تا 1/5 سال طول خواهد كشيد. 
    شريك 75درصدي

مديرعامل گ��روه صنعت��ي ايران خ��ودرو گفت: 
قرار اس��ت رنو ب��ا س��هم 80درصدي ب��ا يكي از 
خودروس��ازان ايراني همكاري داش��ته باشد و دو 
محصول »سيمبل« و »داس��تر« را توليد كند، اما 
طبق قراردادي كه به امضا خواهد رس��يد، س��اير 
محصولات خود را با همكاري ايران خودرو در ايران 
عرضه خواهد كرد. مهندس يكه زارع گفت: ميزان 
همكاري ايران خودرو و رنو به گونه اي خواهد بود كه 
75درصد فعاليت هاي رنو در ايران را شامل خواهد 
شد، به عنوان مثال فقط در يكي از محصولات توليد 
مشترك 300هزار دستگاه پيش بيني شده است. 
يكه زارع در پايان گفت: نتيجه مجموعه اقداماتي كه 
در گروه صنعتي ايران خودرو در حال انجام است، به 
گونه اي خواهد بود كه شرايط بسيار مطلوبي براي 

شركت به ارمغان مي آورد.
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 واكنش كاربران فضاي مجازي
به اظهارات جديد جهانگيري

بانک ها مظلومند، مردم قشون چنگیز!
مدي�ران بانك ها حقوق ه�اي آنچناني مي گيرند، ب�راي پرداخت 
5 ميلي�ون تومان تس�هيلات زمي�ن و زم�ان را به ه�م مي دوزند 
و پي�ش از موعد روز پرداخت اقس�اط با مش�تريان خ�ود تماس 
مي گيرند اما ب�ا اين حال مع�اون اول آنه�ا را مظل�وم مي خواند. 
به گزارش »جوان«، اس��حاق جهانگيري به دفاع تمام عيار از بانك ها 
پرداخته است، او گفت: اينكه عليه نظام بانكي فضاسازي منفي ايجاد 

شود درست نيست زيرا بانك ها از مظلوم ترين بخش ها هستند. 
معاون اول رئيس جمهور افزود: متأس��فانه گاهي اطلاع رس��اني درباره 
كارهاي سازنده و خوبي كه انجام مي دهيم، آنطور كه بايد صورت نمي گيرد 
و در مقابل، برخي افراد و رسانه ها، ضعف هاي دولت را برجسته كرده و به 
صورت چند برابر جلوه مي دهند كه لازم اس��ت در اين خصوص دقت و 
تمركز بيشتري به خرج دهيم تا مردم از اقدامات مثبت و سازنده دولت آگاه 
شوند. معاون اول رئيس جمهور با قدرداني مجدد از عملكرد نظام بانكي 
براي راه اندازي توليد خاطرنشان كرد: اينكه عليه نظام بانكي فضاسازي 
منفي ايجاد شود درست نيست زيرا بانك ها از مظلوم ترين بخش ها هستند 
و در عين حال بيشترين مسئوليت را در تأمين مالي براي اقتصاد كشور 
برعهده دارند و اين طبيعي است كه وقتي يك بخش داراي اهميت فراواني 

در اقتصاد باشد، از طرف همه بخش ها مورد انتقاد قرار گيرد. 
پس از اين جملات بود كه طنازي كاربران در فضاي مجازي آغاز ش��د و 
كاربران با انتشار مطالب طنزي در اينباره نسبت به سخنان جهانگيري 
واكنش نشان دادند. كاربري نوشته است:»يكي بانكا مظلومن، يكي صفدر، 
يكي هم ح. ف!«، ديگري نيز اينطور واكنش نشان داده است: »جهانگيري 
گفته بانك ها مظلومن، لابد ما ملت ارت��ش چنگيزيم صددرصد دختر 
صفدرحسيني هم ژانداركه.« تعداد ديگري از نظرات و طنازي ها نيز به 
دليل محدوديت هايي قابل انتشار نيس��ت ولي اين گفته جهانگيري به 

سوژه جديد كاربران فضاي مجازی تبديل شده است. 

 احتمال حضور شركاي بابک زنجاني 
در ايران

وكيل مداف�ع باب�ك زنجان�ي مي گوي�د، احتم�ال دارد ش�ركاي 
خارج�ي باب�ك زنجان�ي ب�ه منظ�ور تودي�ع وثيق�ه ب�راي 
مته�م پرون�ده نفت�ي ك�ه از قض�ا اي�ن روزه�ا ح�ال خوش�ي 
ن�دارد و به گفت�ه وكيلش خ�ون دفع مي كن�د، به اي�ران بيايند. 
رسول كوهپايه زاده در گفت وگو با تسنيم با بيان اينكه موكلش تسويه 
بدهي با وزارت نفت را به جد دنبال مي كند، اظهار كرد: عملي ترين راه 
برگشت پول به كشور و تسويه بدهي با وزارت نفت اين است كه زنجاني 
بتواند به نحوي ارتباطاتش با ش��ركاي خارجي خود را برقرار و اوضاع 
مالي اش را سروسامان دهد. كوهپايه زاده با اشاره به سفر اخير خود به 
خارج از كشور و ديدار با شركاي خارجي بابك زنجاني گفت: در اين سفر 
با شركاي خارجي زنجاني ديدار كرده و قوانين ايران و وضعيت موجود 
موكل را براي ش��ركاي زنجاني توضيح دادم. اين افراد قبلًا با زنجاني 
روابط كاري و تجاري داشتند و اكنون نيز در آزادي زنجاني و ادامه روابط 

كاري و تجاري با وي ذي نفع هستند. 
وكيل مدافع بابك زنجاني با بيان اينكه شركاي موكلش به دنبال منافع 
خودشان هستند، افزود: شرايط به گونه اي پيش رفته كه شركاي بابك 
زنجاني احساس مي كنند آزادي وي مي تواند منافع آنها را تأمين كند 

وگرنه به منظور توديع وثيقه براي زنجاني پيشقدم نمي شدند. 
بابك زنجاني و دو متهم ديگر پرونده نفتي از س��وي شعبه 15 دادگاه 
انقلاب به رياست قاضي صلواتي مفس��د في الارض شناخته شده و به 
اعدام، رد مال و جزاي نقدي معادل ي��ك چهارم مبلغ رد مال محكوم 
شدند كه متهمان به اين حكم اعتراض كردند و پرونده براي رسيدگي 

در مرحله تجديدنظر به ديوان عالي كشور ارسال شده است. 
---------------------------------------------------

 دعوای بانک مركزی  و وزارت راه 
بالا گرفت

بان�ك مرك�زي ب�ه موض�ع اخي�ر وزارت راه و شهرس�ازي 
درب�اره مخالف�ت اي�ن بان�ك ب�راي اعطاي تس�هيلات با س�ود 
4 درص�د ب�ه 84 ه�زار واح�د مس�كن مه�ر واكنش نش�ان داد 
و اع�لام كرد كه ب�ه تم�ام تعهداتش در اي�ن رابطه عم�ل كرده و 
اين وزارتخان�ه از اته�ام بيهوده به نظ�ام بانكي خ�ودداري كند. 
به گزارش ايسنا، اخيراً قائم مقام وزارت راه و شهرسازي از اختلاف نظر 
با بانك ها در مورد افزايش ميزان وام مسكن مهر از 25 به 30 ميليون و 
پرداخت مابه التفاوت 5 ميليوني آن سخن گفته است. مهرآبادي با اين 
توضيح كه در س��ال 1393 هدف بر اين بود تا 700 هزار واحد فروش 
اقس��اطي ش��ود عنوان كرده كه بانك مركزي مي گويد واحدهايي كه 
تسهيلات آنها از 25 به 30 ميليون تومان افزايش يافته پروژه هاي جديد 
است اما ما تأكيد داريم كه اينها مربوط به دولت قبل است و بايد به آنها 
تسهيلات داده ش��ود. موضوع را در دفتر آقاي جهانگيري معاون اول 
رئيس جمهوري مطرح كرديم كه ايشان گفتند بايد پرداخت شود بعد 
بانك گفت ما با سود 4 درصد نمي دهيم، قرار شد سود 14 درصد بدهند 
و 7 درصد هم دولت يارانه بدهد، لذا ما از بانك مركزي مي خواهيم در 

بانك مركزي در اين زمينه كمك كند. 
مدير اداره اعتب��ارات بانك مركزي اما در خصوص اينكه عنوان ش��ده 
بانك مركزي با اعطاي تس��هيلات 4درصدي به 84 هزار واحد مسكن 
مهر مخالف است، گفت: اين تعداد در قالب طرح هاي مسكن مهر نبوده 
و خارج از چارچوب تأمين مالي صورت گرفته از س��وي بانك مركزي 
بابت طرح هاي مس��كن مهر و س��قف كلي طرح مصوب شوراي پول 
واعتبار است. محمدرضا قرباني افزود: شوراي پول و اعتبار در شهريور 
1394 مقرر كرد صرفاً طرح هاي فعلي تعهد شده براي اين طرح از سوي 
بانك هاي عامل به ويژه بانك مسكن تكميل و از پذيرش طرح هاي جديد 
مسكن مهر كه تاكنون قراردادهاي آن بين بانك عامل و متقاضي منعقد 

نشده است، خودداري شود. 
---------------------------------------------------
آخرين وضعیت بازگشت حقوق بیمه ای ها

رئيس كل بيمه مركزي از عودت 7۰ درصد حقوق هاي غيرمتعارف 
بيمه مركزي خبرداد. 

عبدالناصر همت��ي درگفت وگو با خانه ملت، با اش��اره ب��ه پرداخت هاي 
نامتعارف در بيمه مركزي گفت: مبالغي كه خارج از عرف حقوقي در بيمه 
مركزي پرداخت شده بود، عودت داده ش��د و همچنين در مورد وام هاي 
كلان تقريباً 50 درصد آن بازگردانده شد و از بقيه نيز چك دوماهه براي 
بازگشت اموال دريافت شده است. رئيس كل بيمه مركزي با بيان اينكه در 
پي اتفاقات رخ داده در بيمه مركزي معاون منابع انساني اين شركت تغيير 
يافت، افزود: بيمه مركزي سازماني فني است، لذا براي تصميم گيري در 
عزل و نصب ها بايد مسائل فني را درنظر گرفت. عبدالناصر همتي با بيان 
اينكه وضعيت پرداخت هاي كاركنان بيمه مركزي درحال بررسي است، 
ادامه داد: مماش��اتي دربرخورد با متخلفان صورت نگرفته و حقوق هاي 
كاركنان شركت بيمه درحال بررسي است كه در صورت محرز شدن هر 
نوع تخلفي با آنها برخورد مي شود. وي اظهار كرد: بخشي از پرداخت هاي 
اطلاع و بخش��ي نيز تخلف بوده است،  حقوقي نامتعارف ناش��ي از عدم 
بنابراين تنبيه متناسب با جرم و در زمان مقرر انجام مي شود. رئيس كل 
بيمه مركزي تصريح كرد: وام هاي دريافتي ب��ه امور مالي بيمه مركزي 

برگردانده شده و مابقي نيز طي دو ماه آتي عودت داده مي شود.

سردار نقدي با انتقاد از اينكه نسبت به مسائل 
اقتصادي بي تفاوت هس�تيم، گفت: نس�بت به 
مسائل اقتصادي »بي رگ« هستيم، در حالي كه 
در مقابل كوچك ترين مسئله سياسي واكنش 
نشان مي دهيم، مثلًا قراردادهاي نفتي يا خريد 
هواپيماه�اي بوئين�گ توس�ط دول�ت همگي 
فاجعه هستند، اما غيرتمان به جوش نمي آيد. 
بسيج مس��تضعفين در راس��تاي فرمايشات مقام 
معظم رهبري در خصوص اجراي سياس��ت هاي 
ابلاغي اقتصاد مقاومتي، در سال جاري فعاليت هاي 
گسترده اي را آغاز كرده اس��ت. »بسيج همگام با 
كش��اورز« كه در چهار اس��تان به صورت پايلوت 
آغاز شده و تش��كيل كارگروه هاي آموزشي پايش 
و عارضه ياب��ي بنگاه ه��اي تولي��دي و صنعتي از 
برنامه هاي ويژه بس��يج در س��ال جاري است. روز 
پنج شنبه اولين نشست تخصصي و كارگاه آموزشي 
پايش و عارضه يابي صنايع با حض��ور معاون وزير 
صنعت، معدن و تج��ارت و س��ردار نقدي رئيس 

سازمان بسيج مستضعفين در تهران برگزار شد. 
در اين نشست رئيس شركت شهرك هاي صنعتي 
برنامه هاي اين شركت را در حمايت از صنايع مستقر 
در اين شهرك ها اعلام و ابراهيمي رئيس كارخانه 
تراكتورسازي تبريز با اشاره به مشكلات بازاريابي و 
فروش صنايع، از واردات كالاهاي خارجي كه مشابه 

ايراني دارند نيز انتقاد كرد. 
محمدرضا نقدي در افتتاحيه نشست تخصصي پايش 
و عارضه يابي صنعت با اشاره به اينكه سازمان بسيج 

تلاش مي كند با روحيه بس��يجي در عرصه صنعت 
مش��كلات موج��ود بنگاه هاي تولي��دي و صنعتي 
را از ميان ب��ردارد، گفت: در ش��هرك هاي صنعتي 
6 هزار و 500 واحد صنعتي تعطيل ش��ده اس��ت و 
هزاران ميليارد تومان ثروت در اين شهرك ها خاك 
مي خورد كه بايد مورد حمايت قرار گيرند. وي افزود: 
نارس��ايي هاي بس��ياري در مديريت اين واحد ها از 
خارج و داخل بنگاه ها ي صنعتي وجود دارد كه بايد 
مورد پايش قرار گرفته و توليدشان را از سر بگيرند. 

وي به مشكلات كشاورزان نيز اشاره كرده و گفت: 
نبود آم��وزش در عرصه هاي كش��اورزي موجب 
ش��ده كه تولي��د در واحد س��طح كاه��ش يابد و 
كشاورز و دولت متضرر شوند.  سردار نقدي نبود 
آموزش بازاريابي را در كش��اورزي و صنعت دليل 
اصلي مش��كلات توليدكنندگان دانست و گفت: 
توليدكنندگاني كه بازاريابي بلدند توانس��تند از 
ركود و تحريم ها عبور كنند، اما آنهايي كه آموزش 
لازم را ندارند واحد هاي توليدي شان به تعطيلي 
كشيده شده اس��ت. وي افزود: در يكي از سفرها 
به اس��تان اردبيل يكي از دامداران مي گفت،20 
تن ش��ير را به دليل قطع برق واح��د صنعتي از 
س��وي وزارت نيرو، در يك روز دور ريختم چون 
پول نداش��تم كه قبض برقم را پرداخت كنم. اين 
درددل ه��اي توليد كنندگان باعث ش��رمندگي 
است، آيا با اين مشكلات صنعت مي تواند سرش را 

بالا بگيرد. مگر صنعت صاحب ندارد؟
وي خطاب به گروه هاي جهادي پايش افزود: رفع 

مش��كلات توليدكنندگان عزم و اراده مي خواهد، 
ابزار توليد فراهم است، اما توليد تعطيل شده است، 
در اين راه مطالبه گري كف مس��ئله اس��ت و شما 
مي توانيد با ريشه يابي عارضه ها و پيگيري از تمامي 
س��ازمان ها و نهاد هاي مربوطه مشكلات را از ميان 
برداريد به شرطي كه همت و پشتكار داشته باشيد. 
رئيس سازمان بسيج مستضعفين ضمن انتقاد به تيم 
اقتصادي دولت اظهار داش��ت: بعضي اتفاقات دارد 
مي افتد كه همه س��كوت كرده اند، در حالي كه در 
برابر مسائل سياسي تمامي مسئولان، صاحبنظران 
و حتي مردم عام واكنش نشان مي دهند. وي افزود: 
همين قراردادهاي نفتي كه فاجعه اس��ت و نوعي 
استعمار جديد است، چرا غيرتمان به جوش نمي آيد 

تا به دولت فشار بياوريم. 
   هواپيماسواري يا نجات صنايع؟

وي به خري��د هواپيماهاي بوئين��گ پهن پيكر 
اش��اره كرده و اظه��ار داش��ت: مي خواهند 25 
ميليارد دلار بدهند و چندين هواپيما بخرند كه 
يك عده مفت خور وقت��ي مي خواهند لم بدهند 
كمي شيك تر باشد. چرا به دنبال خريد چندين 
هواپيماهاي لوكس يك بانده دورپرواز با ظرفيت 
600 مسافر با هزينه 25 ميليارد دلار هستيد ولي 
دائماً اظهار مي داريد پول نداريم. اگر پول نداريد 
پس چرا خري��د هواپيما در اي��ن موقعيت؟ اگر 
داريد با هزينه 2ميليارد تومان براي هر صنعت 
مي توان همه صنايع راكد را نج��ات داده و براي 

همه جوانان بيكار شغل ايجاد كرد. 

وي گفت: 10 سال است كه پيشنهاد ساخت هواپيما 
ميليارد دلار  توام با انتقال فناوري س��اخت با رقم 5 
روي ميز صنعت هوايي كشور معطل مانده، به جاي 
اينكه هواپيما بسازيم و صادر كنيم به دنبال خريد 
هواپيماهاي بزرگ هستيم كه اگر يكي از قطعات آن 
خراب شود، نتوانيم تهيه كنيم و تمامي شان زمينگير 
ش��وند، در حالي كه اگر ماهي يك صنعت را در هر 
شهر راه بيندازيم هزاران نفر سركار رفته و مشكلات 
اقتصادي مان مرتفع خواهد ش��د. وي اف��زود: بايد 
برويم در صنعت مشكلات را ببينيم، با صنعتگران 
حرف بزنيم. با صداي بهتر داد بزنيم، مصاحبه كنيم، 
از رسانه ها دعوت كنيم. ش��ما مهندسان بسيجي 
از اولين ها هس��تيد كه مي خواهيد خط را بشكنيد. 

موج هاي بعد از شما خواهند آمد. 
   تثبيت قيمت ها در شهرك هاي صنعتي

مدير عامل سازمان صنايع كوچك و شهرك هاي 
صنعتي ايران كه در اين نشس��ت حضور داش��ت 
از مهم تري��ن اقدام��ات در جه��ت رف��ع موانع در 
ش��هرك هاي صنعتي س��خن گف��ت و از تثبيت 
قيمت ها در ش��هرك هاي صنعتي در سال جاري 
به منظور حمايت از صنايع خب��ر داد. علي يزداني 
برگزاري جلس��ات كارگروه رفع موانع توليد را در 
مراكز اس��تان ها يكي از حمايت هاي اين سازمان 
دانست و گفت: در راس��تاي اقتصاد مقاومتي، رفع 
موانع توليد و مشكلات صنايع و بنگاه هاي اقتصادي 
به ترتيب واحد هاي راكد، زيرظرفيت و طرح هاي 
ب��الاي 60 درصد در اولويت هس��تند و حمايت از 
اين واحدها از فعال سازي تا ارتقا و امكان صادرات 
بايد ادامه داش��ته باش��د. يزداني با تأكيد بر اينكه 
شناسايي واحد هاي راكد، زيرظرفيت و طرح هاي 
بالاي 60 درصد بايد در دستور كار كميته بررسي 
رفع موان��ع توليد قرار گي��رد، افزود: آزادس��ازي 
وثيقه هاي مازاد در بانك ها بايد انجام شده و بانك ها 
مكلف هستند همه ظرفيت ها را به كارگروه ها ابلاغ 

و پرداخت ها را وارد سامانه كنند. 
   در دولت وحدت رويه نيست 

همچنين اسماعيلي مدير عامل تراكتور سازي ايران 
در اين نشست از عدم هماهنگي و وحدت رويه در 
س��طح دولتمردان انتقاد كرد و گف��ت: چهار علت 
كمبود نقدينگي، نرخ تورم، نظام مالياتي و عدم ثبات 
سياسي باعث بروز مشكلات در توليد و صنعت شده 
است. وي افزود: اگر سياست دولت ها با ثبات باشد 
و 180 درجه مثلًا با سياست هاي اقتصاد مقاومتي 
فاصله نداشته باشد، قطعاً مشكلات توليدكنندگان 
نيز كاهش مي يابد. وي به تخصيص 16 هزار ميليارد 
تومان در ميان صنعت و توليد اشاره كرد و گفت: آيا 
اين پول به درستي توزيع خواهد شد؟ و چند درصد 
از ناكارآمدي صنعت كاسته مي شود؟ اسماعيلي به 
سالم سازي اداري اشاره كرده و افزود: اگر اين پول با 
حوصله و بررسي دقيق وضعيت واحد ها توزيع شود، 
قطعاً منجر به افزايش نرخ تورم نمي شود و توليد را از 

ركود فعلي نجات مي دهد.

يكه زارع در مجمع عمومي صاحبان سهام: 

قيمت فعلي سهام، زيبنده ايران خودرو نيست

تولید با ظرفیت »مناسب« و دم خروس 
مصرف برق!

1- معاون اول رئيس جمهور اين روزها به دليل حضور در نشست هاي 
مختلف و شلوغي سرش حرف هايي مي زند كه با واقعيت هاي اقتصادي 
كشور فاصله زيادي دارد و واكنش هايي را در رسانه ها و در فضاي مجازي 
درپي داشته است، مثلًا وي در جلسه كارگروه ملي تسهيل و رفع موانع 
توليد و در حالي كه لابد به وي گزارش تعطيل شدن بيش از 6 هزار و 
500 واحد صنفي را داده اند، گفته اس��ت: »برخلاف آنچه برخي افراد 
مي گويند، توليد و صنعت كشور متوقف نيست و بسياري از واحدهاي 
توليدي با ظرفيت مناسب در حال كار و فعاليت هستند.« وي ادامه داده 
است: »استنباط من اين است كه برخلاف آنچه برخي افراد مي گويند، 
توليد و صنعت كشور متوقف نيست و بسياري از واحدهاي توليدي با 

ظرفيت مناسب در حال كار و فعاليت هستند.« 
اگر چه بعد از اين اظهارات كه در س��ايت وي نيز انتشار يافته بلافاصله 
جملات نغز اين ادعا نيز آورده شده و خود جهانگيري در اين باره مدعي 
شده است: »نمي توانيم نسبت به سرنوش��ت واحدهاي توليدي كه به 
دليل شرايط اقتصادي با مشكل مواجه شده اند، بي تفاوت باشيم، ضرورت 
راه اندازي و احياي بخش توليد كشور يك موضوع ملي به معناي واقعي 
كلمه است و انتظار داريم همه مديران و مسئولان با جديت به اين موضوع 
بپردازند زيرا باور ما اين است كه همگي در يك كشتي نشسته ايم و بايد 
اين كش��تي را با كمك يكديگر به حركت درآوريم« يا مثلًا گفته است: 
»انتظار ما اين است كه در پايان سال تعداد واحدهاي صنعتي و توليدي 
نيمه فعال و راكد كه به كمك نظام بانكي مجدداً احيا ش��ده اند، فراتر از 
انتظارات باشد و خواس��ته هاي رهبر معظم انقلاب و رئيس جمهور در 

خصوص ايجاد رونق توليد و رشد اقتصادي كشور محقق شود.«
2- استفاده از واژه هاي جديد و مبهم در حوزه اقتصاد رويه اي است كه 
مي رود تا در دولت يازدهم به يك اصل تبديل ش��ود؛ رويه اي كه شايد 
رئيس جمهوري در سخنراني خود در مشهد آن را رواج داد؛ آنجا كه گفت: 
ما از ركود عبور كرديم! جمله اي مبهم و نامفهوم كه قابل سنجش با هيچ 
معياري نبود و تنها باعث ش��د ديگر بانك مركزي به انعكاس اخبار نرخ 
رشد نپردازد. اكنون نيز معاون اول در ابداعي جديد مدعي شده واحدهاي 
توليدي با ظرفيت »مناس��ب« در حال فعاليت هستند؛ ادعاي جالب و 
طنزآميز! مثلًا اگر يك واحد توليدي ورشكسته شده باشد و كسي كالاي 
آن را نخرد يا مردم توان خريد كالاهاي توليدي آن را نداشته باشند و توليد 

آن كارخانه در حد صفر برسد، توليد آن كارخانه مناسب نيست؟!
3- اگر چنين هدف طنزي را در بطن س��خن معاون اول نجوييم، بايد 
معاون اول كه مي گويند توليد مناسب است را مثلًا همين معاون وزير 
در شهرك هاي صنعتي به طور بازديد سرزده ببرد. بديهي است منظور 
از بازديد سر زده رفتن به كارخانجات رفقاي لوازم خانگي كه فلان برند 
خارجي را در ظاهر توليد مي كنند، نيست يا س��ر زدن به كارخانجات 
فولادي كه به نوعي با آنها در ارتباط هستند نيز مدنظر نيست بلكه مثلًا 
به شهرك هاي صنعتي مانند عباس آباد و ديگر شهرك هاي صنعتي مانند 
مورچه خورد كه اين روزها شلوغي اش نه براي توليد كه براي اعتراض 
بيكاري است، بروند و اگر باز هم زيردستان و ارادتمندان معاون محترم 
رئيس جمهور شرايط را به گونه اي جلوه دادند كه ايشان وضعيت صنايع 

را مناسب ديدند، پيشنهاد مي كنم بند 4 را بخوانند. 
4-يك كارش��ناس خوش ذوق اقتصادي در اين باره چنين مي گويد: در 
اقتصادسنجي به ما ياد دادند كه اگر متغيري آمار و ارقامش وجود نداشت 
از متغيري ديگر به عنوان متغير پراكس��ي اس��تفاده كنيم كه تا حدود 
زيادي رفتار متغير اصلي را توضيح مي دهد. حالا طبق ادعاي معاون اول 
رئيس جمهور، بنگاه ها در شرايط مناسب هستند. براي سنجش ادعاي 
ايشان سري به آمار مصرف برق بخش صنعت طي چهار سال اخير بزنيم. 
طبق آمار حدود 4/6 ميليون مگاوات ساعت بخش صنعت در سال 94 
كاهش، مصرف داشته است )تقريباً اين عدد برابر با كل مصرف برق فولاد 
مباركه طي يك سال اس��ت(، اگر اين ميزان كاهش مصرف را تقسيم بر 
300 روز و مجدداً تقس��يم بر 24ساعت كنيم، براي هر ساعت به ميزان 
600 مگاوات ساعت برق مي رسيم، يعني بخش صنعت به ازاي هر ساعت 
600 مگاوات ساعت برق كمتري مصرف كرده و تا جايي كه من اطلاع 
دارم مصرف برق يك شهرك صنعتي متوسط با وسعت 600 هكتار، پنج 
مگاوات در ساعت است، يعني به ميزان مصرف 120 شهرك صنعتي كه 
تعطيل شوند كاهش مصرف برق در بخش صنعت داشتيم. پس چگونه 
كارخانه ها با ظرفيت مناسب مشغول به كار هستند؟! البته ممكن است و 
اميدوارم حق با ايشان باشد و بنده در جايي اشتباه محاسباتي داشته باشم، 

خوشحال مي شوم اگر اشتباهي هست دوستان اصلاح كنند!

آغاز همكاري سايپا و سيتروئن 
 سال 2017 نخستین محصول مشترك

تولید خواهد شد
شركت هاي خودروسازي س�ايپا و س�يتروئن با امضاي قرارداد و 
تأسيس شركت مش�ترك همكاري خود را از س�ر گرفتند، حجم 
س�رمايه گذاري اولي�ه در اي�ن همكاري ب�ه مي�زان 3۰۰ميليون 
يورو براي ايجاد ش�ركت مش�ترك اس�ت و نخس�تين محصول 
مش�ترك تا پاي�ان س�ال 2۰17 ب�ه ب�ازار عرض�ه خواهد ش�د. 
به گزارش س��ايپا نيوز، قرارداد همكاري مش��ترك دو شركت سايپا و 
سيتروئن با حضور محمدرضا نعمت زاده وزير صنعت، معدن و تجارت و 
ژان كريستف كمار عضو هيئت مديره سيتروئن و اليور بورجس دبيركل 

سيتروئن به امضا رسيد. 
نعمت زاده، وزير صنعت، معدن و تجارت در حاشيه امضاي اين قرارداد به 
خبرنگاران گفت: چارچوب قرارداد مشاركت بين گروه سايپا و سيتروئن 
سايپا امضا شد و قرارداد نهايي ظرف دو ماه تكميل و امضا خواهد شد. 

وي با تأكيد بر اينكه قرارداد زير نظر شركا امضا شده و ما به عنوان وزارت 
صنعت، سياست ها را مطرح كرده ايم، گفت: در اين قرارداد همه نكات از 
جمله انتقال تكنولوژي، طراحي، مهندسي و صادرات ديده شده است. 
وزير صنعت، معدن و تجارت افزود: در اين قرارداد همكاري قرار است 
محصولات روز سيتروئن توليد ش��ود و اميدواريم در كمتر از دو سال 

آينده خودروي مشترك اين همكاري به بازار عرضه شود. 
مديرعامل گروه خودروسازي س��ايپا در حاشيه امضاي اين قرارداد در 
جمع خبرنگاران گفت: امروز پس از يك سال مذاكره بين شركت سايپا و 
سيتروئن موفق شديم آخرين مذاكرات را انجام دهيم و شركت مشترك 

سايپا و سيتروئن را تأسيس كنيم. 
وي ادامه داد: آورده ش��ركت سايپا 50 درصد س��هام سايپاي كاشان 
است و به اين ترتيب 50 درصد سهام شركت سايپاي كاشان به قيمت 
كارشناسي رسمي جمهوري اسلامي ايران به شركت سيتروئن واگذار 
شد. اين قرارداد، شامل تمامي فرايندهاي زنجيره ارزش خودرو شامل 
طراحي مهندسي، قطعه سازي، توليد محصول و فروش و پس از فروش 
بوده و مقرر شده 30 درصد از محصولات توليدي اين شركت مشترك 
در شبكه سيتروئن صادر ش��ود. مديرعامل گروه خودروسازي سايپا 
افزود: بر اس��اس برنامه طراحي ش��ده براي اين همكاري، قرار است 
تا پايان سال 2017 نخستين محصول مش��ترك در اين مجموعه به 

بازار عرضه شود. 
وي در خصوص س��رمايه گذاري مش��ترك در اين طرح گفت: حجم 
س��رمايه گذاري اوليه 300 ميليون يورو براي ايجاد شركت مشترك 
است، قاعدتاً براي توس��عه محصول، طراحي محصول و ايجاد خطوط 
جديد، سرمايه شركت افزايش پيدا خواهد كرد كه به صورت مساوي 

بين سايپا و سيتروئن تقسيم خواهد شد.

 سردار نقدي: مقابل فاجعه قراردادهای نفتی 
و خريد بوئینگ بي رگ هستیم
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